

Minutes
47th Annual General Meeting
Ottawa Valley Chapter
Canadian Parks and Wilderness Society
Mountain Equipment Cooperative
366 Richmond Road, Ottawa,
9 June, 2016

At 19:03 the meeting was called to order by President Jay Morrison

Adoption of the Agenda

Adopted on a motion by Feliks Welfeld, seconded by Brian Roadhouse.

Adoption of the Minutes of the Annual General Meeting of 9 June, 2015

Adopted on a motion by Ken Brownlee, seconded by Nik Lopoukhine.

President's Report-Jay Morrison

President Jay Morrison began his report by thanking the Chapter's volunteers, the members of the Advisory Board, the Executive Director, John McDonnell and the staff for their good work over the course of the year. He noted that the Chapter's Strategic Plan has provided guidance for much of the Chapter's successes. The Chapter's budget is now an unprecedented \$230K. The Chapter's 45th anniversary event "CPAWS Talks Forests" at the University of Ottawa on 5 Nov, 2015 was an outstanding success. . Plans are already underway for CPAWS Gala evening at the National Gallery in the fall.

Conservation Report-John McDonnell, Executive Director

A communication plan, now in place, supports the conservation program in its in 4 priority areas:

Procès-verbal
47^{ième} Assemblée générale annuelle
Section de la Vallée de l'Outaouais
Société pour la Nature et les Parcs du
Canada
Mountain Equipment Co-operative
366 chemin Richmond, Ottawa
Le 9 juin 2016

Le président, Jay Morrison ouvre la séance à 19h03.

Adoption de l'ordre du jour

Adopté sur motion de Feliks Welfeld, appuyée par Brian Roadhouse.

Adoption du procès-verbal de l'Assemblée générale annuelle du 9 juin 2015

Adopté sur motion de Ken Brownlee, appuyée par Nik Lopoukhine.

Rapport du président-Jay Morrison

Le président Jay Morrison remercie les bénévoles, les membres du Conseil consultatif, le directeur-général et le personnel pour tout ce qui a été accompli au cours de l'année achevée. Le Plan stratégique a bien servi comme guide pour la plupart de nos réussites. Le budget De la Section au montant de 230.000\$ est le plus élevé de notre histoire. Le 5 novembre 2015 la SNAP-VO a célébré ses 45 ans avec brio avec l'événement "LA SNAP Parlent Forêts" à l'Université d'Ottawa. Un autre grand événement en soirée est prévu au Musée des Beaux-arts du Canada en automne.

Rapport sur les activités de conservation-John McDonnell, Directeur général

Un plan des communications appuie le programme de conservation dans ses 4

- Parks and protected areas establishment
- Ecological integrity of existing parks and protected areas
- Ecological connectivity
- Connecting Canadians to nature

Several nature programs and outings took place during the past year in eastern Ontario and western Quebec.

Among the events of the past year we note the following highlights:

Following our efforts the interim protected area for the Dumoine River watershed has been increased from 1400sq km to 1800 sq km. We are hopeful that the Quebec Government will make a decision by the end of the year. The Noire and Coulonge watersheds are also of concern.

The Chapter is engaging actively in the Algonquin to Adirondack Collaborative (A2A) focusing on Algonquin Park and protecting the eastern wolf. The Algonquin land claim process may increase possibilities for establishing 2 large parks and several other protected areas in eastern Ontario.

"Make it a Park", our campaign seeking protective legislation for Gatineau Park was launched on 11 March at Maker House in Ottawa.

With regard to our successful road ecology program, a guide and app which will facilitate reporting on wildlife casualties has been developed.

Treasurer's Report-Ken Brownlee

The Treasurer, Ken Brownlee, presented the following documents:

- Ottawa Valley Chapter Profit and Loss Statement April 2015 through March 2016*
- Ottawa Valley Chapter Balance Sheet as of 31 March 2016*

It was noted that revenues for 2015-2016 amounted to \$123,143 and expenses \$127,883. After discussion, the Treasurer's report, was adopted on a motion by Soren Antosz, seconded by Jane Maxwell.

domaines prioritaires:

- création des parcs et d'autres aires protégées
- intégrité écologique des parcs et aires protégées actuels
- la connectivité écologique
- lier les Canadiens à la nature

Au cours de l'année écoulée nous avons organisé plusieurs activités en pleine nature en Ontario et au Québec

Parmi les événements de l'année nous comptons plusieurs d'importance significative: Suite à nos efforts le territoire protégé du bassin hydrographique Dumoine actuellement mis en réserve à titre temporaire est augmenté de 1400km² à 1800 km². Nous espérons que le gouvernement du Québec trancheront avant la fine de l'année. Il est question aussi des bassins des rivières Noire et Coulonge

La Section VO est très impliquée dans le Collaboratif Algonquin-Adirondacks (A2A) avec emphase sur le Parc Algonquin et le loup de l'est. Les pourparlers sur les revendications territoriales algonquines apportent des possibilités pour 2 grands parcs et d'autres aires protégées dans l'est ontarien.

Notre campagne "Un vrai parc" visant un cadre législatif pour le Parc de la Gatineau a été inaugurée à Ottawa le 11 mars à Makers House

En ce qui concerne notre programme très réussi d'écologie routière, nous avons créé un guide et une application pour nous permettre la recueil des données sur les pertes touchant la faune.

Rapport du trésorier-Ken Brownlee

Le trésorier Ken Brownlee a présenté les documents suivants:

- État des revenus et pertes de la Section Vallée de L'Outaouais avril 2015 - mars 2106*
- Bilan financier pour l'exercice se terminant 31 mars 2016*

On prend note que les recettes en 2015-2016 s'élèvent à 123.148\$ et les dépenses 127.883\$. Après discussion, le rapport du trésorier est adopté sur motion de Soren Anmtosz, appuyée par Jane Maxwell.

Election of New Members of the Advisory Board

The Executive Director presented the report of the Nominating Committee which proposed the following persons as members:

Soren Antosz
Diane Beckett
Ken Brownlee
Paul Lemoine
Jane Maxwell
Sara O'Neill
Brian Roadhouse

On a motion by Feliks Weldfeld, seconded by Don Lemieux, the Report was adopted and the 7 nominees were declared elected to the Advisory Board.

National Report-Nik Lopoukhine, National Trustee

The new federal government has improved working relationships with the provinces. Canada aims to have 17% of its land territory and 10% of its marine domain protected by 2020. Legislation for creating the Rouge National Urban Park is being introduced. Alberta has announced a caribou recovery plan. In Newfoundland an expert panel has just released report that calls for a moratorium on hydraulic fracturing in the province. The Supreme Court of Canada has agreed to hear the case launched by First Nations, CPAWS Yukon and the Yukon conservation Society for the protection of the Peel River Watershed.

Thank You to Volunteers-Executive Director

The following persons were recognized for their contributions to CPAWS-OV over the past year: Ellen Adelberg, Will Barker, Jonah Dyke, Fan Li, Sandy Miller, Anais Moison, Gregory Richardson, Cristina Scoini, Christine Sullivan, Rebecca Turpin.

Élection de nouveaux membres du conseil consultatif

Le Directeur général présente le rapport du comité des mises en candidature. Les personnes suivantes sont proposées:

Soren Antosz
Diane Beckett
Ken Brownlee
Paul Lemoine
Jane Maxwell
Sara O'Neill
Brian Roadhouse

Sur motion de Feliks Weldfeld, appuyée par Don Lemieux, le rapport est adopté et les 7 personnes mentionnées ci-hauts sont déclarées membres du Conseil consultatif.

Rapport national-Nik Lopoukhine-administrateur national

Nous constatons que le nouveau gouvernement fédéral a amélioré ses relations avec les provinces. Le Canada vise la protection de 17% de son territoire terrestre et 10% du domaine marin pour 2020. Le projet de loi créant le Parc urbain national de la Rouge. a été introduit. L'Alberta a annoncé un programme pour remonter la population de caribous. Un panel d'experts vient d'émettre un rapport qui demande un moratoire sur la fracturation hydraulique en Terre-Neuve. La Cour suprême a accepté d'être saisie du cas du bassin hydrographique de la rivière Peel au Yukon suite à l'intervention des Premières Nations, la Yukon Conservation Society et la SNAP Yukon.

Merci aux bénévoles-Directeur général

Les personnes suivantes ont été reconnus pour leur contribution à la SNAP-VO au cours de l'année écoulée: Ellen Adelberg, Will Barker, Jonah Dyke, Fan Li, Sandy Miller, Anais Moison, Gregory Richardson, Cristina Scoini, Christine Sullivan, Rebecca Turpin.

At 20:05 the meeting was suspended
At 20:15 the meeting resumed.

Citizen Science Programs

Elena Kreuzberg(Conservation Biologist) and Leah Viau outlined some of the Chapters initiatives. Our vision is a healthy ecosphere and our mission is to protect and to restore it when necessary. We are focusing on invasive species, South March Highlands, wildlife monitoring and road ecology.

Draw

A draw for a door prize took place.

Adjournment

There being no further business the meeting was adjourned at 20:54 on a motion by Paul Lemoine, seconded by Diane Beckett.

Stephen Knowles
Secretary

À 20h05 la séance set suspendue.
À 2015 La séance reprend.

Programme scientifique des citoyens

Elena Kreuzberg, Biologiste de conservation, et Leah Viau ont résumé quelques initiatives. Notre vision envisage une ecosphère saine. Notre mission est de la protéger et au besoin de la restaurer. Nous nous concentrons sur la menace des espèces invasives, les Hautes-Terres South March, la surveillance de la faune sauvage et l'écologie routière.

Tirage

Un tirage pour un prix de présence a lieu.

Ajournement

L'ordre du jour étant épuisé, la réunion est ajournée à 20h54 sur motion Paul Lemoine, appuyée par Diane Beckett.

Le secrétaire

Stephen Knowles